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Søbjerg Vandværk

Ordinært bestyrelsesmøde 14.11.2018. – Referat.

Tilstede: Pul Erik, Frank og Stig.

Afbud: Lars, John Bo, Mogens og Jørgen.

Dagsorden:

1) Siden sidst og referat

2) Økonomi og investeringer (som vi satte i bero sidst men løbende vender)

3) Takstblad 2019 (se videresendte mail fra Christina Green fra Holbæk Kommune)

4) Prøvetagning og resultater

5) Eventuelt

6) Nyt møde

1) Dagsorden godkendt

2) Siden sidst.

Intet nyt, der ikke behandles under andre punkter. Ingen kommentarer til referatet.

3) Økonomi og investeringer.

Fortsat fornuftig økonomi og meget få reparationer. Der mangler kun filterudskiftning og en række 

småting før renoveringen af vandværket er afsluttet.

I lyset af vores diskussion på sidste bestyrelsesmøde hvor vi satte investeringsplanen i bero, da der 

kun har været meget få nedbrud og at de, der har været, alle har handlet om ude fra kommende 

begivenheder – typisk overgravninger, diskuterede vi det problematiske i at fortsatte en så kraftig 

opsparing, som vi har foretaget siden vi satte det faste gebyr/bidrag op. 

Det problematiske beror på flere forhold. Dels at behovet for udskiftning af ledningsnettet er 

mindre presserende end forventet. Dels at lovgivningen forbyder opbygning af en formue, hvis 

anvendelse ikke er klart disponeret på kort og lang sigt. Det sidste er også aktuelt, da vi skal 



fremsende takstblad for 2019 til godkendelse hos Holbæk Kommune (Poul Erik har udarbejdet et 

forslag, der er vedhæftet).

Vi blev enige om at nedsætte det faste gebyr/bidrag fra 5.000 kr. pr år til 2.500 kr. som svarer til 

det tidligere niveau, men i forbindelse med udmeldingen til forbrugerne, at holde fast i at hvis 

behovet for hurtigere udskiftning skulle vise sig, så kan det høje faste bidrag igen hæves til 5.000 

kr., som oprindeligt besluttet på forrige års generalforsamling.  

Poul Erik har udarbejdet et udkast til budget for 2019 og har følgende kommentarer hertil:

Vil I se på vedhæftede budget for 2019 og komme med kommentarer. Måske udgiften 

”Reparation af målere” kan reduceres eller?

Som i kan se vil der være en løbende opsparing selv om fast gebyr halveres.

4) Takstblad 2019

Poul Erik har udarbejdet et forslag til takstblad med reduktionen af gebyr/bidrag indregnet.

Når forudsætningerne og selve takstbladet er godkendt sender Stig det til Holbæk Kommune med 

den fornødne dokumentation.

5) Prøvetagning og resultater.

Siden sidste bestyrelsesmøde er der foretaget endnu en vandprøve, der heldigvis viser, at 

nitritindholdet er tilbage på det lave niveau som det almindeligvis ligger på – 0,001 mg/l – altså 

1/10 del af grænseværdien og et ammoniumindhold på 0,02 mg/l, der svarer til 2/5 af 

grænseværdien. (prøven vedhæftet)

Det høje nitritindhold i den tidligere prøve fra forsommeren kan muligvis forklares med at der har 

været sprøjtet/gødet tæt på boringen. Vi blev enige om at undersøge forholdet, da der er kommet 

ny ejer af den jord, hvor boringen ligger. Vi har skaffet os rådgivning fra Landbrugsstyrelsen.

Der er også foretaget en slamprøve af skyllevandsslammet, som Holbæk Kommune har kvitteret 

for: (prøven vedhæftet)

”Til Søbjerg Vandværk.

Tak for slamanalysen.

Arsen-indholdet er langt under grænsen for at betragtes som farligt affald (1000mg arsen 

/kg tørstof) og kan blive sendt til deponering som ”blandet affald”.

I kan derfor få det afhentet og kørt til f.eks. Kalundborg – RGS Nordic.”

6) Eventuelt

Intet



7) Nyt møde

Enighed om at vi i starten af februar holder bestyrelsesmøde og indkalder til generalforsamling. 

Selve forberedelsesmødet holdes tæt på selve generalforsamlingen.

Stig indkalder.

Spørgsmål som kræver respons.

Jeg vil bede alle forholde sig til følgende og maile stillingtagen rundt til alle, så vi kan opnå konsensus om 

beslutningerne:

1) Reduktion af det faste gebyr/bidrag fra 5.000 kr. til 2.500 kr. årligt

2) Kommentarer til og godkendelse af det fremsendte budget

3) Kommentarer til og godkendelse af det fremsendte takstblad (Stig fremsender takstbladet til 

Holbæk Kommune med en redegørelse (kravene er skærpet siden sidste år) når der er enighed om 

pkt. 1) og 2) i bestyrelsen – og selvfølgelig også en godkendelse af selve takstbladet � �

4) Kommentarer og tilkendegivelser meget gerne i løbet af en uge dvs. senest 27.11. – på forhånd tak

� �

Referent Stig


